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1. Valg af dirigent 
I generalforsamlingen havde 17 deltagende medlemmer. Formand Jesper From bød velkommen. 
Malthe Bjerregaard, der blev valgt til dirigent, konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet 
med mail af 4. februar 2024 til medlemmerne. 
 
2. Beretning fra bestyrelsen 
Formand Jesper From aflagde følgende beretning om Selskabets aktiviteter i 2023: 
»Vi er p.t. 197 medlemmer. Der har været både ind- og udmeldinger i løbet af 2023. Samlet set er der tale 
om en lille tilbagegang, der vurderes at hænge sammen med det stigende antal af ældre medlemmer. 
 
Vi har afholdt følgende videnskabelige møder: 

1. Jutlandia – krig, kald og kærlighed v. forfatter og journalist Helle Juhl, 2. marts 2023.  
2. Dansk indvandrermedicins historie v. professor Morten Sodemann, 2. maj 2023. 
3. Den misforståede fedmeepidemi v. professor emeritus Thorkild Sørensen, 23. maj 2023. 
4. Gyngende medicin v. professor Javier Moscoso, 19. september 2023. 
5. Udflugt til Davids Samling, 23. september 2023. 
6. Sygeplejersken Valborg Hjort v. historiker Jakob Seerup. 

 
I 2023 valgte vi at afholde 3 af de ovenfor stående møder i Domus Medica, da akustik og de fysiske rammer 
er bedre der end i Medicinsk Museion«. 
 
Jesper From forklarede, at bestyrelsen ikke længere styrer efter et fast skema med tre foredrag i hver for-
års- og efterårssæson. I stedet planlægges efter, hvornår det er muligt at få interessante foredragsholdere 
til at komme. 
 
I tilknytning til beretningen spurgte Anne Dorthe Suderbo til, hvordan Nordisk medicinhistorisk kongres 
2023 var forløbet. Ifølge Mette Katrine Jensen, som deltog i kongressen, havde det vist sig, at alle de nor-
diske selskaber oplever faldende medlemstal, og at det generelt er vanskeligt at rekruttere yngre medlem-
mer. Næste nordiske medicinhistoriske kongres forventes at blive afholdt i Lund i 2025.  
Herefter blev beretningen godkendt. 
 
3. Aflæggelse af regnskab 
Kasserer Mette Katrine Jensen gennemgik regnskabet.  
Regnskabet blev enstemmigt godkendt. 
I forbindelse med regnskabet undrede Henrik Permin sig over faldet i medlemstallet; det er så stort, at det 
ikke udelukkende kan skyldes dødsfald. Permin spurgte om bestyrelsen fortog sendte opklarende 
spørgsmål til dem som forlod selskabet. Dette gør bestyrelsen ikke.  Jesper From oplyste, at interessen for 
Selskabets aktiviteter vokser kraftigt på platforme som Facebook. 
Som afslutning på punktet modtog Mette Katrine Jensen et stort bifald som tak for hendes fine indsats som 
kasserer. 
 
 
4. Beretning fra revisorerne  



Revisor Anne Dorthe Suderbo havde kun ros til Mette Katrine Jensen for et forbilledligt samarbejde om 
regnskabet. Hun konstaterede i øvrigt, at den måde, regnskabet bliver udformet på, ikke afspejler indholdet 
i de enkelte aktiviteter. 
 
4.b  
Malthe berettet at bestyrelsen igen i år har kontaktet politiet i forhold til svindel-anmeldelse, men at der 
endnu ikke er sat en betjent på sagen.  
 
5. Budget med forslag til kontingenter 
Kontingentet bevares uændret. Dermed er kontingentet fortsat for ordinære medlemmer kr. 300 årligt og 
for studerende kr. 100 årligt. 
 
6. Behandling af forslag fra bestyrelsen 
Forslag 1 
Selskabets vedtægter ^lføjes ^l følgende paragraf 7 markeret med fed. 
§7. Bestyrelsen består af en formand og fra fire ^l seks medlemmer, der vælges på 
generalforsamlingen. Formanden vælges for sig. Alle valg gælder for tre år. 
Umiddelbart genvalg kan finde sted en gang. I Alfælde, hvor ingen melder sig som kandidat 
Al bestyrelsesvalget, kan det pågældende bestyrelsesmedlem, hvis funkAonsAd er 
udløbet, vælges for yderligere 1 år. 
 
Begrundelse 
Selskabet vedtægter har den indbyggede mekanisme, at intet almindeligt bestyrelsesmedlem 
kan ”gro fast”. Bestyrelsen mener, at intensionen bag er god, men at det obe i praksis giver 
problemer, da der sjældent står medlemmer i kø ^l at blive valgt ^l bestyrelsen. Det gør 
selskabet lidt sårbart, hvilket denne ^lføjelse skal ændre på. 
 
Forslag 2 
Selskabets vedtægter ^lføjes følgende paragraf 7. 
§7.6. Ved generalforsamlingen vælges op ^l 2 suppleanter ^l bestyrelsen. Suppleanterne 
vælges for 1 år ad gangen. Suppleanterne vælges som henholdsvis 1. og 2. suppleant. Skulle 
der udtræde et medlem af bestyrelsen i årets løb, indtræder 1. suppleanten på det udtrådte 
medlems plads. Udtræder yderligere et medlem, indtræder 2. suppleanten ^lsvarende. 
Når suppleanten indtræder i bestyrelsen, skal den pågældende bestyrelsespost besæces ved 
valg på den førstkommende ordinære generalforsamling. 
Suppleanter kan uden stemmeret deltage i bestyrelsesmøder, når det bestemmes af 
bestyrelsen. 
 
Begrundelse 
Selskabets vedtægter angiver ingen mulighed for suppleanter, og dece vil bestyrelsen rece 
op på. 
 
Begge forslag blev vedtaget enstemmigt. 
 
7. Behandling af eventuelle forslag fra medlemmer 
Der var ikke indkommet forslag. 
 
8. Valg 
Valg -l bestyrelsen 
Maria Greibe Christensen, valgt 2021, blev genvalgt. 
Mette Katrine Jensen, valgt 2021, ønskede ikke genvalg. Erik Jansen fra bestyrelsen har overtaget posten 
som kasserer. 



Niels Christian Bech Vilstrup, valgt 2021, ønskede ikke genvalg. 
Bestyrelsen består hereber af Susanne Bülow, Maria Greibe Christensen, Jesper From, Erik Jansen og  
Hans-Otto Loldrup.  
Malthe Bjerregaard er fortsat ekstern konsulent. 
 
Valg af revisorer 
Anne Dorthe Suderbo blev genvalgt som revisor. 
Daniel Noesgaard genopstillede ikke som revisor, i stedet blev Grethe Suhr. 
 
9. Eventuelt 
Claus Larsen anbefalede »Historiske Dage« som et velegnet forum ^l at præsentere Selskabets ak^viteter 
og hverve nye medlemmer. Det er dyrt at deltage, ca. 10.000 kr. for en stand, men det burde overvejes ^l 
næste år, om Selskabet kan dele en stand med fx Medicinsk Museion. Steno Selskabet kunne være en 
anden mulighed, ^lføjede Anne Dorthe Suderbo. 
 
Hermed slucede generalforsamlingen. 
 
Kl. 19.30 holdt historiker Maria Greibe Christensen et særdeles velbesøgt foredrag med ^tlen: »At skære 
igennem som kvinde – Danmarks første plas^kkirurg«. 


